
 

 

 

Sundhedsudvalget har den 15. november 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 135 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 135:  

”Hvad er de danske og internationale erfaringer af at tilbyde skoldkoppevaccination 

til alle børn? Hvor mange er vaccinereret i Danmark? Hvad skal der til for, at Sund‐

hedsstyrelsen vil vurdere, hvorvidt skoldkoppevaccinen bør være en del af det danske 

børnevaccinationsprogram? ” 

 

Svar: 

Til besvarelse af dit spørgsmål om danske og internationale erfaringer med skoldkop‐

pevaccination har ministeriet indhentet vedhæftede bidrag fra Sundhedsstyrelsen, 

som jeg henholder mig til. I vedlagte bilag fremgår endvidere, hvilke principper, der 

ligger til grund for Sundhedsstyrelsens anbefalinger på vaccinationsområdet.  

 

Sundhedsmyndighederne vurderer løbende, om der er behov for yderligere tiltag i 

forhold til folkesundheden, herunder om nye vacciner skal tilføjes til børnevaccinati‐

onsprogrammet. Ministeriet er i løbende dialog med bl.a. Sundhedsstyrelsen om det 

danske vaccinationsprogram og følger op på sundhedsmyndighedernes anbefalinger 

på området.  
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